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ZÁPISNICA 

zo zasadnutia finančnej komisie  

 

Dátum konania :             16.10.2024    

Čas konania:                   16,30 hod. 6. poschodie, kancelária č. 612 

Miesto konania:              Miestny úrad Bratislava - Petržalka 

Prítomný predseda komisie: Ing. Richard Vilkus 

Prítomní členovia: PhD. Ing. Marek Tydor, PhD. Pavol Záhradný     

Prítomní členovia: (neposlanci): Ing. Veronika Miťková     

Neprítomní  (poslanci): doc. PhDr. Daniel Klimovský - Ospravedlnený, Mgr. Pavol Škápik, - 

Ospravedlnený     

Prizvaní hostia: Ing. J. Karman, Mgr. Z.Grečová, Mgr. A.Neuschlová, Ing. Ľ. Orságová         

Predseda komisie privítal všetkých členov finančnej komisie (ďalej len „FK“). Otvoril 

rokovanie komisie, oboznámil všetkých členov komisie s návrhom programu rokovania. 

Informoval členov komisie, že do bodu č. 5 Rôzne bude zaradené rokovanie k návrhu rozpočtu 

za rok 2024 a návrh rozpočtu na roky 2025- 2027. Následne požiadal členov FK o schválenie 

programu rokovania.  

K bodu 1:  

Návrh schválenia programu rokovania finančnej komisie. 

Hlasovanie: 

Prítomní: 4  

Za: 4 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Všetci členovia finančnej komisie schválili program zasadnutia komisie. 

Schválený program komisie: 

Program zasadnutia 

1. Otvorenie a schválenie programu zasadnutia /R. Vilkus, predseda komisie/ 

2. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka 

o organizácii miestneho referenda /Mgr. A. Neuschlová, Referát organizačných vecí/ 

3. Návrh  na zriadenie Havarijného fondu /Ing. J. Karman, Kancelária zástupca starostu/    
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4. Návrh  na zriadenie Fondu údržby /Ing. J. Karman, Kancelária zástupcu starostu/    

5. Rôzne – rokovanie o rozpočte rok 2024 a Návrh rozpočtu na roky 2025 - 2027. 

K bodu 2:   

Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka o organizácii 

miestneho referenda /Mgr. A. Neuschlová, Referát organizačných vecí/ 

Materiál k uvedenému bodu prezentovala Mgr. A. Neuschlová, ktorá informovala 

členov o návrhu VZN o jednotlivých častiach vykonania miestneho referenda. Uviedla, že VZN 

sa mení z dôvodu novely zákona, ktorou sa zmenili ustanovenia týkajúce sa platnosti miestneho 

referenda, taktiež z dôvodu aplikačnej praxe a skúseností z volieb a celoštátneho referenda. 

Navrhuje sa čas hlasovania od 7:00 do 20:00, ruší sa odborný sumarizačný útvar a zakotvuje sa 

právo starostu utvoriť aj viacčlenné komisie než 5 členov. Platnosť referenda sa bude podľa 

novely zákona posudzovať na základe volebnej účasti v komunálnych voľbách. 

V diskusii Ing. Tydor navrhol, aby starosta mohol určiť okrsky so súhlasom miestneho 

zastupiteľstva. Mgr. Neuschlová vysvetlila členom komisie, že volebné miestnosti sa niekedy 

dlho riešia a nebolo by dobré, aby zastupiteľstvo schvaľovalo ich adresy. Aj pri iných voľbách 

je vytváranie okrskov výlučnou právomocou starostu. Ing. Tydor si myslí, že by poslanci mali 

vedieť vysvetliť svojim voličom, prečo napríklad utvárame oveľa menej okrskov, keď sa 

starosta rozhodne mať menej okrskov s viacčlennými komisiami.  

Zástupca starostu Ing. Ján Karman sa informoval, či sa okrsky dajú meniť aj flexibilne krátko 

pred voľbami. Mgr. Neuschlová informovala členov komisie, že to už nie je možné, nakoľko 

obyvatelia budú mať v schránkach oznámenia s číslom okrsku a adresou volebnej miestnosti. 

V diskusii sa Ing. Miťková informovala, či 2 000 voličov na okrsok je v poriadku a či to býva 

dodržané. Mgr. Neuschlová uviedla, že vo volebnom zákone sa uvádza spravidla 1 000 voličov. 

Pri veľkých voľbách to má aj Bratislava - Petržalka, pri menších voľbách  mala aj viac voličov 

na okrsok. Ak by bolo viac voličov na okrsok, na to budú potom presne vytvorené viacčlenné 

komisie, aby to všetko vedeli zvládnuť. 

Členovia komisie sa zhodli, že v § 4 ods. 2, kde sa uvádza, čo obsahuje uznesenie 

zastupiteľstva o vyhlásení miestneho referenda by sa písm. e) lehota na utvorenie okrskov 

mohlo zmeniť, že uznesenie obsahuje zoznam okrskov a určenie volebných miestností. 

Členovia FK majú pripomienku a žiadajú, aby táto zmena bola zaznamenaná v zápisnici 

z rokovania FK. 



 

3 
 

Hlasovanie: 

Prítomných: 4 

Za: 4 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie č. 21 

 

Finančná komisia  

o d p o r ú č a 

 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka   

s ch v á l i ť    

doplnenie pripomienky v § 4 ods. 2, kde sa uvádza, čo obsahuje uznesenie zastupiteľstva 

o vyhlásení miestneho referenda by sa písm. e) lehota na utvorenie okrskov mohlo zmeniť, že 

uznesenie obsahuje zoznam okrskov a určenie volebných miestností: 

do Návrhu všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Petržalka č. xx/2024 

z 05.11.2024 o organizácii miestneho referenda. 

Prítomní členovia komisie spolu: 4 členovia  

Ing. Richard Vilkus, Ing. Marek Tydor, PhD. Pavol Záhradný     

Prítomní členovia (neposlanci)   

Ing. Veronika Miťková  

Neprítomní poslanci: doc. PhDr. Daniel Klimovský, PhD., - ospravedlnený,  Mgr. P. Škápik, 

- ospravedlnený. 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

K bodu 3:   

Návrh  na zriadenie Havarijného fondu /Ing. J. Karman, Kancelária zástupca starostu/    

O návrhu k uvedenému bodu k „ Zriadeniu Havarijného fondu informoval členov FK zástupca 

starostu Ing. J. Karman, ktorý informoval členov komisie, že vozový park mestskej časti sa 

v súčasnej dobe rozšíril.  A preto zriadenie fondu nám dáva zmysel a bolo by výhodné zriadiť 

takýto havarijný fond. Taktiež uviedol, aké bude použitie fondu, že bude možné použiť bežné 

aj kapitálové výdavky. Podotkol, že tvorba fondu by sa vytvárala z prebytku hospodárenia 

rozpočtu za uplynulý rozpočtový rok vo výške 1% z celkovej obstarávacej ceny vozidiel ku dňu 

31.12. rozpočtového roku.  
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Správu fondu bude vykonávať starosta mestskej časti, ktorý menuje správcu fondu, ktorý bude 

zodpovedný napr. za limity pri škodových udalostiach, plánovanie výdavkov a kontrolu 

výdavkov, za obnovu vozového parku atď.  

V diskusii sa Ing. Tydor spýtal, čo v prípade ak nevytvoríme prebytok, a teda nebude možné 

tvoriť havarijný fond. Taktiež sa spýtal p. zástupcu Ing. J. Karmana či máme k dispozícii 

„Prehľad všetkých osobných a úžitkových vozidiel“ mestskej časti. Ing. J. Karman zaslal Ing. 

Tydorovi predbežný prehľad - zoznam všetkých osobných aj úžitkových vozidiel, následne ešte 

preverí, či je zoznam  úplný a kompletný prehľad potom pošle všetkým členom FK.   

Ing. V. Miťková mala otázku na zástupcu starostu Ing. Karmana, či máme prehľad koľko 

finančných prostriedkov sa vyplatilo v predchádzajúcom roku, resp. v tomto roku  na poistnom 

a aké bolo plnenie? Ing. Karman uviedol, že vozidlá, ktoré boli poistené, tým končí poistná 

zmluva, ostatné vozidlá poistené neboli a opravy sa riešili priebežne.  (cez  oddelenie správy 

verejných priestranstiev (ďalej OSVP), napr. za rok 2023 mali  položku v rozpočte v sume 

500 000, 00 Eur na opravy a údržbu vozového parku). 

V diskusii Ing. Záhradný uviedol, že havarijný fond by bol zriadený najmä ako prevencia, resp. 

v prípade, že by nebol prebytok v rozpočte aj tak by nebolo možné čerpať z neho finančné 

prostriedky, (pozn. ak nebude prebytok v rozpočte, nebude sa tvoriť havarijný fond).  

Po ukončení diskusie sa členovia komisie zhodli na zriadení Štatútu havarijného fondu pre 

motorové vozidlá MĆ Bratislava -Petržalka. 

Po ukončení dal predseda FK o uvedenom návrhu  hlasovať.   

Hlasovanie: 

Prítomných: 4 

Za: 4 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie č. 22  

Finančná komisia  

odporúča 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka  

 

a) s c h v á l i ť    
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zriadenie Štatútu havarijného fondu pre motorové vozidlá mestskej časti Bratislava-Petržalka.  

 

Záver: Uznesenie bolo schválené. 

K bodu 4:  

Návrh  na zriadenie Fondu údržby /Ing. J. Karman, Kancelária zástupcu starostu/    

K uvedenému bodu Ing. Karman informoval, že pri tomto „Fonde údržby je takmer rovnaký 

princíp ako pri zriadení návrhu štatútu pri havarijnom fonde, len sa mení samotný účel. 

Informoval členov, že sa jedná hlavne o súčinnosť členov FK pri zavedení mechanizmu  

a samotnej ceny za m2, ktorá zatiaľ nie je uvedená v návrhu materiálu na zriadenie fondu 

údržby.  K samotnej sume by sa chcel dopracovať v rámci tejto v diskusie na FK, riešil to aj 

s vedúcim správy miestneho majetku Ing. Baumannom, prípadne sa týmto budú zaoberať aj 

s členmi, t.j. zajtra  17.10.2024) na investičnej komisii.  

Taktiež uviedol, že tvorba fondu sa bude vytvárať z prebytku hospodárenia rozpočtu a bude sa 

týkať bytového domu  Medveďovej 21 za bytové  a nebytové priestory a objekt Haanova 10 za 

nebytové priestory  za 3884,82 m2. Ing. Ľ. Orságová doplnila, že všetky výdavky sa budú 

čerpať cez rozpočet. 

V diskusii sa Ing. Tydor spýtal čo všetko bude zahŕňať tento Fond údržby, či sa budú riešiť len 

výnimočné situácie, teda nie veľké rekonštrukcie  /napr. ak praskne stúpačka v bytovom dome. 

Ing. Tydor požiadal o zaslanie aký bude rozsah, taktiež čo sa týka sumy za /m2, povedal, že 

bolo by potrebné upresniť definíciu údržby.  

Členovia FK sa zhodli na doplnenie požiadavky, resp. pripomienky k návrhu na zriadenie 

Fondu opráv pre budovy a objekty v znení: 

- zriadenie Fondu opráv pre účel údržby dvoch budov (Medveďovej 21 a Haanovej 10 za 

podmienky, že do „Návrhu štatútu na zriadenie Fondu opráv pre budovy a objekty MČ 

Bratislava - Petržalka“  nebudú doplnené (pridané) garáže. Ak by sa rozšíril Fond opráv 

o garáže je potrebné sa rozprávať o výrazne vyššej sume v rozpočte fondu, nakoľko 

garáže budú v budúcnosti zaťažovať fond viac ako bytové domy. 

Uznesenie č. 23 

 

Finančná komisia  

odporúča 

Miestnemu zastupiteľstvu mestskej časti Bratislava-Petržalka  

a) s c h v á l i ť  
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zriadenie Fondu opráv pre účel údržby dvoch budov Medveďovej 21 a Haanovej 10 za 

podmienky, že nebudú pridané garáže.      

 

Finančná komisia  

 

b e r i e   na   vedomie  

 

Štatút Fondu opráv pre budovy a objekty mestskej časti Bratislava-Petržalka. 

 

Prítomní členovia komisie spolu: 4 členovia  

Prítomní členovia (poslanci) 

Ing. Richard Vilkus, Ing. Marek Tydor, Pavol Záhradný 

Prítomní členovia (neposlanci)   

Ing. Veronika Miťková  

Neprítomní poslanci:  doc. PhDr. Daniel Klimovský, PhD., - ospravedlnený, Mgr. P. Škápik,  

- ospravedlnený. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 4 

Za: 4 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Záver: Uznesenie bolo schválené v časti zriadenia Fondu opráv a zároveň FK  berie na 

vedomie štatút Fondu opráv. 

K bodu 5 Rôzne 

Na začiatku diskusie sa Ing Tydor s členmi komisie zaujímali  aj o riešenie software pre 

mestskú časť. Mgr. Z. Grečová ešte doplnila a informovala, že bolo zaslaných viac cenových 

ponúk a niektoré boli neúmerne drahšie ako sme predpokladali. V najbližších týždňoch by mal 

prísť jeden dodávateľ prezentovať programové vybavenie, tak sa uvidí, čo všetko nám budú 

vedieť poskytnúť. Členovia komisie dodali a samotným výsledkom je rozhodnutie na 

samotnom vedení a zamestnancoch ako sa rozhodnú v tejto veci ďalej postupovať a nájsť 

riešenie, keďže by sa ich táto zmena programového vybavenia najviac dotkla. 

 Následne sa členovia komisie začali zaoberať návrhom rozpočtu ako je bežný rozpočet 

a samotné príjmy a výdavky. V diskusii Ing. Tydor požiadal o o zaslanie textovej časti 

k rozpočtu a taktiež informáciu k rezervnému fondu.  
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Členovia finančnej komisie začali diskutovať v zmysle zaslaných predložených tabuliek o 

návrhu rozpočtu, teda o schválenom rozpočte, aká bude očakávaná skutočnosť na rok 2024 

a taktiež o návrhu na rok 2025 a výhľade na roky 2025 -2027.  

Konzultovali s p. vedúcou referátu rozpočtu Ing. Orságovou a vedúcou FO Mgr. Z. Grečovou 

„Daňové príjmy, nedaňové príjmy, kapitálové príjmy, finančné operácie a celkovú bilanciu 

návrhu rozpočtu ako aj príjmov a výdavkov. Mgr. Z. Grečová doplnila, že rozpočet musí byť 

vyrovnaný.  

Z finančnej komisie odchádza Ing. V. Miťková o 17,55 hod. 

Čo sa týka návrhu výdavkov v rozpočte na rok 2024  Ing. Ľ. Orságová vysvetlila členom 

komisie, že návrh rozpočtu vychádza z predpokladaných, resp. predbežných výdavkov zatiaľ 

máme čerpanie rozpočtu  k dátumu  31.8.2024, ktoré doteraz zaslali jednotlivé referáty 

a oddelenia. Aktuálny stav čerpania rozpočtu k 30.9.2024 bude uzavretý okolo 21.10.2024, teda 

až po rokovaní FK. Taktiež Ing. Orságová podotkla, že návrh rozpočtu sa bude ešte meniť 

a upravovať v zmysle jednotlivých programov a podprogramov v zmysle zaslaných návrhov 

a požiadaviek z ostatných referátov mestskej časti, čo sa týka 3.Q.  a roku 2024. 

Členovia komisie sa zaoberali aj návrhom rozpočtu na rok 2025, ktorý  je teraz v štádiu 

rozpracovanosti, Ing. Orságová uviedla, že je potrebné ho ešte prerokovať s jednotlivými 

oddelenia, aby ho bolo možné komplexne dopracovať a pripraviť na ďalšie rokovanie. Mgr. Z. 

Grečová doplnila k návrhu rozpočtu na roky 2025-2027, že teraz nastali zmeny programovej 

štruktúry, ktoré sa týkajú textovej časti programového rozpočtu, že zmena sa týka 

v jednotlivých úrovniach, názvoch programovej štruktúry a jednotlivých prvkov  (napr. prvok 

5.1.1 MŠ prechádza z úrovne 3 na úroveň 2 t.j. pod podprogram 5.1. Predškolské vzdelávanie 

a iné).    

V diskusii Ing. Tydor uviedol, keď diskutovali o jednotlivých programoch a samotných 

položkách rozpočtu, že potrebuje vedieť z čoho sa skladá uvedená celková suma v rozpočte 

a preto ich chce analyzovať po  jednotlivých položkách, detailoch a sumách z ktorých sa skladá 

celková rekapitulácia. Podotkol, že sa na to bude pýtať na ďalšej finančnej komisii.   

Členovia komisie sa zaoberali aj výdavkami najmä, ktoré sa týkali údržby rekonštrukcii ciest, 

chodníkov. Ing. Tydor sa spýtal, či existuje „Prehľad údržby ciest a chodníkov“ a mal aj otázku, 

čo patrí a ako sa spravujú miestne cesty, či sú vystavené objednávky, resp. faktúry, čo spravuje 

napr. mestská časť  a čo sa robí vo verejnom záujme.  
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Ing. Vilkus doplnil, že v minulých rokoch existoval „Zoznam plánovaných opráv chodníkov“, 

v ktorom boli rozpísané jednotlivé lokality, kde a v ktorom čase sa budú opravovať 

komunikácie  v mestskej časti.   

Z finančnej komisie odchádza PhDr. P. Záhradný o 18,15 hod. 

Po ukončení diskusie na záver predseda finančnej komisie poďakoval všetkým členom za účasť 

a oficiálne ukončil rokovanie komisie o 18,50 hod. Nasledujúca FK sa bude konať 20.11.2024. 

 

 

 

 

Predseda:                             Meno a priezvisko:  Ing. Richard Vilkus 

Tajomník komisie:                                      Meno a priezvisko:  Mgr. Ružena Kusá  

 

 

V Bratislave, dňa  29.10.2024 


